
အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၀

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ
သတင္းစာစဥ္

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္းမွ စုစည္းတင္ျပသည္။

ဇြန္ ၂ ရက္၊ ၂ဝ၂၀

www.facebook.com/emrefmyanmarwww.emref.org  |  www.mypilar.org၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅ info@emref.org

ေမ ၂၉၊ ၂၀၂၀

တိုင္း၊ျပည္နယ္မ်ား၏ ဘ႑ာေငြအရအသုံးေရးဆြဲျခင္းဆိုင္ရာ 
ဥပေဒၾကမ္းအား ယေန႔တြင္ တစ္ပိုဒ္ခ်င္းစီအလိုက္ အဆိုတင္သြင္းၿပီး 
ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က ယေန႔တြင္ အတည္ျပဳလိုက္သည္ဟု 
သိရသည္။

တိုင္းေဒသႀကီးသို႔မဟုတ္ ျပည္နယ္၏ ဘ႑ာေငြအရအသုံးေရး
ဆြဲတင္ျပျခင္းဆိုင္ရာ ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ တစ္ပိုဒ္ခ်င္းစီ 
အလိုက္အတည္ျပဳရန္ ဥပေဒၾကမ္းပူးေပါင္းေကာ္မတီ တြဲဖက္ 
အတြင္းေရးမႉး ေဒါက္တာျမတ္ဉာဏစိုး (ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးမဲဆႏၵ 
နယ္ အမွတ္-၃) က အဆိုတင္သြင္းၿပီး လႊတ္ေတာ္၏အဆုံးအျဖတ္ 
ရယူရာ ကန႔္ကြက္သူမရွိခဲ့ဟုသိရသည္။

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းပူးေပါင္းေကာ္မတီဝင္ 
ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ဦးေနမ်ဳိးထြန္းက ''အခုျပ႒ာန္း 
လိုက္တဲ့ တိုင္း၊ ျပည္နယ္မ်ားရဲ႕ ဘ႑ာေငြအရအသုံးေရးဆြဲတင္ျပ 

ျခင္းဆိုင္ရာဥပေဒၾကမ္းဟာ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္နာယက၊ 
အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒နဲ႔ တိုင္း၊ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ေတြ 
ေတြ႕ဆုံရာကေနတစ္ဆင့္ ေပၚေပါက္လာတဲ့ ဥပေဒၾကမ္းလို႔ေျပာလို႔ရ 
သလို၊ တိုင္း၊ ျပည္နယ္ေတြအတြက္ ဘ႑ာေရးနဲ႔စပ္လ်ဥ္းၿပီး ပထမ 
ဦးဆုံး ဘ႑ာေငြအရအသုံးေရးဆြဲတင္ျပျခင္းဆိုင္ရာ ဥပေဒၾကမ္း 
တစ္ခုလို႔လည္း ေျပာလို႔ရတယ္။ ဒီေတာ့ ေမးႏိုင္တယ္။ အရင္က 
ဘယ္လိုလုပ္သလဲေပါ့။ ဘ႑ာေရးေကာ္မရွင္ဆိုတာရွိတယ္။ ဒီထဲ 
တုိင္း၊ ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္ေတြလည္း အဖြ႕ဲဝင္အျဖစ္ပါရတ့ဲေကာ္မရွင္။ 
ဒီေကာ္မရွင္ရဲ႕ ၫႊန္ၾကားခ်က္အတိုင္းလုပ္ေဆာင္ရတယ္။ အခုေတာ့ 
ၫႊန္ၾကားခ်က္အစား ဥပေဒျပ႒ာန္းေပးၿပီး ဥပေဒအတိုင္းေဆာင္ရြက္ 
ခိုင္းတာ။ ဒီ့အတြက္ ဥပေဒျပ႒ာန္းေပးတာ""ပါဟု ရွင္းျပသည္။

ဥပေဒျပ႒ာန္းေပးလုိက္ၿပီျဖစ္၍ ဘ႑ာေငြအရအသံုးႏွင့္ ပတ္သက္ 
၍ အခ်ိန္တိက်မွန္ကန္သြားျခင္း၊ စနစ္တက်ျဖစ္သြားျခင္းစသည့္ 
အက်ဳိးရလဒ္မ်ား ရရွိသြားမည္ဟုလည္း ၎ကမွတ္ခ်က္ျပဳသည္။
(ကိးုကား-Myanmar Harp)

တိုင္း၊ ျပည္နယ္မ်ား၏  ဘ႑ာေငြအရအသုံးေရးဆြဲတင္ျပျခင္းဆိုင္ရာ

ဥပေဒၾကမ္းအား  ယေန႕အတည္ျပဳ

ဓာတ္ပုံ-ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ေဖ့စ္ဘြတ္စာမ်က္ႏွာ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၀

ေမ ၂၈၊ ၂၀၂၀ 

ရခိုင္ျပည္နယ္ ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ား၌ 
အသုံးျပဳရန္ အိႏၵိယႏိုင္ငံမွ ေထာက္ပံ့ထား 
ေသာ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၅ သန္းမွာ ယခု 
ႏွစ္အတြက္ ေရးဆြဲထားေသာ ဘတ္ဂ်က္ 
(လ်ာထားခ်က္) ၌ မပါဝင္သျဖင့္ လႊတ္ေတာ္ 
၌ ေမးခြန္းထုတ္ခဲ့ၾကသည္။

ေမလ ၂၅ ရက္က က်င္းပေသာ ရခိုင္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး၌ ျပည္နယ္ 
အစိုးရက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုႏွစ္ ဘ႑ာေရး 
အရ/အသံုး ခန႔မွ္န္းေျခေငြစာရင္း (လ်ာထား 
ခ်က္)အား လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းခဲ့သည့္ 
အေပၚ ရေသ့ေတာင္မဲဆႏၵနယ္မွ လႊတ္ေတာ္  
ကိုယ္စားလွယ္ဦးတင္ေမာင္ဝင္းက ေမးခြန္း 
ထုတ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အိႏၵယိအစုိးရသည္ ရခုိင္ျပည္နယ္ ေဒသ 
ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ အသုံးျပဳရန္ ၁ 
ႏွစ္လွ်င္ ေဒၚလာ ၅ သန္း ေထာက္ပံ့ ထားၿပီး 
၅ ႏွစ္တာအတြက္ စုစုေပါင္း ေဒၚလာ ၂၅ 
သန္း ကူညီေထာက္ပ့ံရန္ သေဘာတူလက္မွတ္ 
ေရးထိုးထားေၾကာင္း သိရသည္။

ရခုိင္ျပည္နယ္အတြက္ အိႏၵယိေထာက္ပ့ံ 

ေငြႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ဧရာဝတီမွ ျပည္နယ္ 
အစုိးရအဖြ႕ဲဝင္ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္လမ္းပန္းဆက္သြယ္ 
ေရးဝန္ႀကီးဦးေအာင္ေက်ာ္ဇံအား ေမးျမန္း 
ခဲ့ရာ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕၏ အစီအမံ 
မ်ားျဖင့္ လုပ္ေဆာင္ရသည္ျဖစ္၍ ျပည္နယ္ 
သို႔ ခ်ေပးလာျခင္းမရွိေသးသျဖင့္ ျပည္နယ္ 
အစိုးရ၏ဘတ္ဂ်က္ (လ်ာထားခ်က္)ထဲ၌ 
မပါဝင္ေသးျခင္း ျဖစ္ေၾကာင္း ရွင္းျပသည္။ 

၎က ဆက္လက္၍ ''ကြၽန္ေတာ္သိရ 
သေလာက္ သူတို႔ဆီက လုပ္ငန္းေတြဟာ 
MOU ထိုးထားတာေတာ့ ၾကာၿပီ။ လုပ္ငန္း 
စဥ္ေတြ မက်ေသးဘူး။ ဒါေၾကာင့္ ဒီဥစၥာ 
ေတြဟာ အိႏၵိယနဲ႔ လူကယ္ျပန္ ဝန္ႀကီးဌာန 
နဲ႔ MOU လုပ္ထားတာျဖစ္တ့ဲအတြက္ ျပည္နယ္ 
ဘတ္ဂ်က္ထဲမွာေတာ့ ပါဝင္ျခင္း မရွိေသး 
ဘူး""ဟု ဧရာဝတီသို႔ ေျပာသည္။

ေက်ာက္ေတာ္မဲဆႏၵနယ္မွ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေမာင္ေမာင္ 
က အိႏၵယိေထာက္ပ့ံသည့္ ၅ ႏွစ္တာ အတြက္ 
ေဒၚလာ၂၅ သန္းကို ၂၀၂၀- ၂၀၂၁ ခုႏွစ္ 
အထိ ယခင္ကတည္းက အစီအမံမ်ား 
ေရးဆြဲၿပီးသားျဖစ္သည့္အတြက္ ယခုႏွစ္ 
ျပည္နယ္ဘတ္ဂ်က္၌ ပါဝင္လာမႈမရိွျခင္းမွာ 

ေမးခြန္းထုတ္စရာျဖစ္ေၾကာင္း ေထာက္ျပ 
ေဝဖန္သည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္အတြက္ အိႏၵိယႏိုင္ငံ၏ 
ေထာက္ပံ့ေငြမ်ားျဖင့္လုပ္ကိုင္ရန္ လုပ္ငန္း 
အစီအစဥ္မ်ားမွာ ဆုိလာစနစ္ျဖင့္ မီးလင္းေရး 
စနစ္ လုပ္ငန္းမ်ား၊ ေဆး႐ုံ၊ ေဆးခန္းမ်ားႏွင့္ 
ေက်းလက္ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးစသည့္ လုပ္ငန္း 
အစီအမံမ်ား ပါဝင္ေၾကာင္းလည္း သိရသည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕က ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္သုိ႔တင္သြင္းခ့ဲသည့္ ၂၀၂၀ -၂၀၂၁ 
ဘ႑ာေရးႏွစ္ ဘတ္ဂ်က္ (လ်ာထားခ်က္) 
ႏွင့္ပတ္သက္၍ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
၉ ဦးက ေဆြးေႏြးခ့ဲၾကရာတြင္ ျပည္နယ္အစုိးရ 
အဖြဲ႕အေနျဖင့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ေျမာက္ပိုင္း 
ၿမိဳ႕နယ္မ်ားထက္ ေတာင္ပိုင္းၿမိဳ႕နယ္မ်ားျဖစ္ 
သည့္ သံတြဲ၊ ေတာင္ကုတ္၊ ဂြ၊ ရမ္းၿဗဲစသည့္ 
ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ စီမံကိန္းလုပ္ငန္းအမ်ား 
အျပား ေရးဆြဲထားသည္ကို ေတြ႕ရွိရသည့္ 
အတြက္ ေတာင္ပိုင္းႏွင့္ ေျမာက္ပိုင္းအား 
ခြဲျခားေရးဆြဲထားသည္ကို ေတြ႕ရွိရေၾကာင္း 
လည္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက 
ျပင္းျပင္းထန္ထန္ ေဝဖန္ေထာက္ျပခ့ဲၾကသည္။
(ကိးုကား-https://burma.irrawaddy.com)

ရခိုင္ျပည္နယ္အတြက္  အိႏၵိယေထာက္ပံ့ေငြကိစၥ  လႊတ္ေတာ္တြင္  ေမးခြန္းထုတ္

 ေမ ၃၁၊ ၂၀၂၀ 

မြန္ျပည္နယ္၏ဘ႑ာေငြသုံးစြဲၿပီး ေဆာင္ရြက္ ေနေသာလုပ္ငန္း 
မ်ားအတြက္ တင္ဒါေအာင္စာရင္းထုတ္ျပန္ရာတြင္ မွတ္ပုံတင္ထား 
ျခင္း မရွိ ေသာကုမၸဏီႏွင့္ သက္တမ္းကုန္ေနသည့္ကုမၸဏီမ်ား ပါဝင္ 
ေနေၾကာင္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ေက်ာ္သူ 
က ေျပာသည္။

ေမလ ၂၉ ရက္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ 
ေဆာက္လုပ္ေရးႏွင့္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕၏ တင္ဒါေခၚယူျခင္း 
လုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ ေဆာင္ရြက္္ခဲ့မႈနစ္ကို သိရွိလိုေၾကာင္း ေမးခြန္းေမးၿပီး 
ေနာက္ ၎က မီဒီယာမ်ားကုိ အထက္ပါအတုိင္းေျပာခ့ဲျခင္းျဖစ္သည္။

''ဒီႏွစ္မွာ မွတ္ပုံတင္မထားတဲ့ ကုမၸဏီေတြ၊ သက္တမ္းမရွိေတာ့ 
တ့ဲ ကုမၸဏီေတြက တင္ဒါေအာင္စာရင္းထဲမွာပါေနၿပီးေတာ့ ႏုိင္ငံသား 
ပိုင္ကုမၸဏီေတြ၊ ႏိုင္ငံေတာ္ကို အခြန္ေဆာင္ၿပီးေတာ့ တရားဝင္လုပ္ 
ေနတ့ဲ ကုမၸဏီေတြကေတာ့ လုပ္ငန္းတင္ဒါရျခင္းမရိွဘူးဆုိတ့ဲ ေဝဖန္မႈ 
ေတြ ျမင့္တက္လာတယ္""ဟု ဦးေအာင္ေက်ာ္သူက ေျပာသည္။

ေဝဖန္မႈမ်ားျမင့္တက္လာသျဖင့္ လႊတ္ေတာ္၏ ဘ႑ာေရးစီမံ 
ကိန္းေကာ္မတီမွ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈႏွင့္ကုမၸဏီမ်ားၫႊန္ၾကားမႈဦးစီးဌာန 

႐ုံးသို႔ ဌာနအလိုက္ တင္ဒါေအာင္စာရင္းမ်ားကို ေတာင္းခံၿပီး စစ္ေဆး 
ရာတြင္ ေမလ ၂၂ ရက္အထိ ျပန္လည္မွတ္ပုံတင္ထားျခင္းမရွိသည့္ 
ကုမၸဏီ ၂၀ ကို ေတြ႕ရွိေၾကာင္း ၎က ေျပာသည္။

မွတ္ပုံတင္ထားျခင္းမရွိေသာ ကုမၸဏီမ်ား ပါဝင္ေနသျဖင့္ 
ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရကို တရားဝင္အခြန္ေဆာင္ၿပီး ေဆာင္ရြက္ေနေသာ 
ကုမၸဏီမ်ားအတြက္ နစ္နာမႈရွိသည့္အျပင္ ဥပေဒႏွင့္မညီေသာ 
လုပ္ရပ္ျဖစ္ေၾကာင္း ဦးေအာင္ေက်ာ္သူကေျပာသည္။

မြန္ျပည္နယ္အစုိးရအဖြ႕ဲဝင္ စည္ပင္သာယာေရးႏွင့္ ေဆာက္လုပ္ 
ေရးဝန္ႀကီး ဦးမင္းေက်ာ္လြင္က ''ရင္းႏီွးျမႇဳ ပ္ႏံွမႈေကာ္မရွင္မွာ လုပ္ငန္း 
မွတ္ပုံတင္ထားျခင္းမရွိတဲ့၊ သက္တမ္းမရွိတဲ့ကုမၸဏီေတြကို တင္ဒါ 
လုပ္ထုံးလုပ္နည္း ၁/၂၀၁၇ အရ တင္ဒါေအာင္ဖို႔ ခြင့္မျပဳသလို 
လုပ္ငန္း ၇၀ ရာခိုင္ႏႈန္း၊ ၇၅ ရာခိုင္ႏႈန္းၿပီးတဲ့အခ်ိန္အထိ မရွိေသးရင္ 
လုပ္ထုံးလုပ္ နည္းနဲ႔အညီ အေရးယူေပးမယ္""ဟု ေျပာသည္။

 ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈေကာ္မရွင္တြင္ လုပ္ငန္းမွတ္ပုံတင္ထားျခင္း မရွိ၊ 
သက္တမ္းမရွိေသာကုမၸဏီမ်ားကို တင္ဒါေအာင္ျမင္သည့္ကုမၸဏီ 
အျဖစ္ သတ္မွတ္ေပးျခင္းမရိွဘဲ သက္တမ္းရိွၿပီးလုပ္ငန္း လုိင္စင္ရိွ ေသာ 
ကုမၸဏီမ်ားကိုသာ တင္ဒါေပးခဲ့ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကေျပာသည္။
(ကိးုကား-https://7day.news)

မြန္ျပည္နယ္အတြင္း  လုပ္ငန္းတင္ဒါေအာင္စာရင္းတြင္  မွတ္ပုံမတင္ထားေသာကုမၸဏီမ်ား  ပါဝင္ေနဟုဆို
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၀

 ဇြန္ ၁၊ ၂၀၂၀

မြန္ျပည္နယ္၊ ဘီလင္းၿမိဳ႕ရွိ ဘီလင္းျမစ္ 
သည္ လက္ရွိတြင္ အေတာ္ပ်က္စီးေနသည့္
အေနအထားရွိေနၿပီး အခ်ိန္မီ ထိန္းသိမ္း 
ကာကြယ္ရန္ စံုစမ္းေရးေကာ္မတီဖြ႕ဲစည္းရန္ 
သထုံၿမိဳ႕နယ္မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၂) ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ေက်ာ္သူ 
က ေတာင္းဆိုလိုက္သည္။

ဘီလင္းျမစ္ အဓိကပ်က္စီးေစသည့္ 
အေၾကာင္းအရင္းတစ္ခုမွာ ျဖစ္ဖ်ားပိုင္း 
ကရင္ျပည္နယ္ဘက္က ေရႊတူးေဖာ္လုပ္ငန္း 
မ်ားမွ စြန္႔ပစ္အညစ္အေၾကးမ်ားေၾကာင့္ 
ဘီလင္းျမစ္ အဓိကပ်က္စီးေစသည့္ အေၾကာင္း 
အရင္းတစ္ခုျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ သဘာဝထိန္းသိမ္းကာကြယ္ေစာင့္ 
ၾကည့္ေရးေကာ္မတီမွ ေမလ ၂၈ ရက္ေန႔က 
က်င္းပသည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ (၁၆) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္း 
အေဝးတြင္ တင္သြင္းခဲ့သည့္ ဘီလင္းျမစ္ 
သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိခုိက္မႈေၾကာင့္ ေဒသခံ 
ျပည္သူမ်ား လူမႈ၊ စီးပြား ထိခိုက္ပ်က္စီး 
ဆုံး႐ႈံးမႈအေျခအေနႏွင့္ အခ်ိန္မီျပန္လည္ 
ကုစားမႈႏွင့္ပတ္သက္သည့္ အစီရင္ခံစာအား 
ေဆြေႏြးစဥ္ ေတာင္းဆိုခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

''တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္ အဖြဲ႕ 
အစည္းနယ္ေျမေတြမွာ တရားမဝင္ (ေရႊ 
တူးေဖာ္) လုပ္ေဆာင္ေနတဲ့ကိစၥနဲ႔ ပတ္သက္ 
ၿပီး ေဆာင္႐ြက္မယ္ဆိုရင္ေတာ့ အဓိက 
ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕အေနနဲ႔လည္း ဒီကိစၥ 
ရပ္နဲ႔ ပတ္သက္ဆက္ႏြယ္ေနတာကို စုံစမ္း 
စစ္ေဆးေရးေကာ္မတီတစ္ခုလို ဖြဲ႕ၿပီးေတာ့ 
ႀကီးၾကပ္ေဆာင္ရြက္တာမ်ဳိးေတြ ေနာက္ၿပီး 
ေတာ့ ျပည္နယ္အဆင့္မွာရွိေနတဲ့ ၿငိမ္းခ်မ္း 
ေရး အေကာင္အထည္ေဖာ္ေရးအဖြဲ႕အစည္း 
ေတြနဲ႔ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္မွာရိွတ့ဲ ၿငိမ္းခ်မ္း 
ေရးေဖာ္ေဆာင္အဖြဲ႕ေတြ ပူးေပါင္းညႇိႏႈိင္း 
လုပ္ေဆာင္မယ္ဆိုရင္ အက်ဳိးရွိရမယ့္ရလဒ္ 
တစ္ခုရမယ္လို႔ ျမင္ပါတယ္""ဟု သထုံၿမိဳ႕နယ္ 
မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၂) ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 

ဘီလင္းျမစ္အား  အခ်ိန္မီထိန္းသိမ္းကာကြယ္ရန္ 

စုံစမ္းစစ္ေဆးေရးေကာ္မတီ ဖြဲ ႕စည္းရန္ ေတာင္းဆို

ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ေက်ာ္သူက ေျပာ 
သည္။

ဘီလင္းျမစ္ ျမစ္ဖ်ားက ေ႐ႊတူးေဖာ္မႈ 
လုပ္ငန္းမ်ားသည္ တိုင္းရင္းသားလက္နက္
ကိုင္အဖြဲ႕အစည္း၏ နယ္ေျမေဒသျဖစ္ေနၿပီး 
ဘီလင္းျမစ္ ကာကြယ္ထိန္းသိမ္းႏိုင္ေရး 
အတြက္ဆိုလွ်င္ သက္ဆိုင္ရာ ဆက္စပ္ 
အစိုးရႏွင့္ တိုင္းရင္းသားလက္နက္အကိုင္ 
အဖြဲ႕ တပ္မေတာ္တို႔က အဓိကက်ေၾကာင္း 
မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ သယံဇာတႏွင့္ 
သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ထိန္းသိမ္းေရးဝန္ႀကီး 
ေဒါက္တာမင္းၾကည္ဝင္းက ေျပာသည္။ 

''ထိန္းသိမ္းဖို႔ အဓိကအခ်က္ကေတာ့ 
ဆက္စပ္ေနတဲ့ အစိုးရအဖြဲ႕ မြန္ျပည္နယ္ 
အစိုးရဲ႕ ကရင္၊ ပဲခူးစတဲ့ သက္ဆိုင္ရာအစိုးရ 
အဖြ႕ဲရဲ႕ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္၊ တပ္မေတာ္၊ 
ျပည္သူေတြရဲ႕ ေနာက္တစ္ခုက အဲဒီမွာ 

အေျခခ်ေနတဲ့ EAO အဖြဲ႕အစည္းကေန 
ပူးေပါင္းၿပီး ညႇိႏႈိင္းၿပီးေတာ့မွာ ဒါကို 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ ထိန္းသိမ္းကာကြယ္ 
ေစာင့္ေရွာက္ဖို႔က အဓိကက်ပါတယ္""ဟု 
ေဒါက္တာမင္းၾကည္ဝင္းက ဆိုသည္။

ဘီးလင္းျမစ္အထက္ပိုင္းက ေရႊတူးေဖာ္ 
လုပ္ကြက္မ်ားေၾကာင့္ ယခုအခါ ဘီးလင္း 
ျမစ္သည္ အဆိပ္သင့္ခဲ့ၿပီး ျမစ္ေၾကာင္းတစ္ 
ေလွ်ာက္ရွိ ေက်းရြာအုပ္စု ၂၂ စုမွ လူဦးေရ 
၆၀၀၀၀ ေက်ာ္တုိ႔၏ လူမႈ စီးပြားႏွင့္ တိရစာၦန္ 
မ်ားအတြက္ မ်ားစြာထိခိုက္ပ်က္စီးဆုံး႐ႈံးေစ
ခဲ့ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ သဘာဝ
ထိန္းသိမ္းကာကြယ္ေစာင့္ၾကည့္ေရး ေကာ္မတီ 
ဥကၠ႒ (ဘီလင္းၿမိဳ႕နယ္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္) ေဒါက္တာခင္ႏိုင္ဦးက 
ေျပာသည္။
(ကိးုကား-Southern Myanmar News)


